
Protokół Nr  25/2020 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich  

z dnia 28 lutego 2020 roku 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonej listy obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie wiejskim oraz zimowe utrzymanie 

dróg 

4. Gospodarka wodna – meloriacja terenów wiejskich (Wody Polskie) 

5. Wolne wnioski 
 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz. Powitała członków komisji, 

przybyłych gości, pracowników Urzędu oraz media. 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz przedstawiła porządek posiedzenia.  

Do porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono. 

Do pkt 3 

Inspektor wydziału WIK Pan Krzysztof Kalinowski powiedział, że firmą utrzymującą drogi do kwietnia 

2021 roku  jest TRANSROM. W sezonie 2019/2020 na utrzymanie dróg zostało wydatkowane 9 000 zł oraz 

zostały rozstrzygnięte przetargi na letnie utrzymanie dróg. Utrzymanie było podzielone na 3 części. Pierwsza 

część na dostawę kruszywa z Suwałk, druga na dostawę żużlu i ścinkę poboczy przez firmę TRANSROM  

a trzecia to sprawy konserwacyjne tj. cięcie krzaków, równanie dróg i koszenie, której wykonawcą jest 

również firma TRANSROM. Podpisana umowa będzie obowiązywała do kwietnia 2021 roku. Na dzień 

dzisiejszy wszystkie drogi są przejezdne. 

Do pkt 4 

Nadzór Wodny w Gołdapi Pani Małgorzata Twarowska powiedziała, że w przypadku wykorzystania wód 

gruntowych  potrzebne jest zgłoszenie, np. na staw do 1000 m i do 3 m głębokości licząc od naturalnej 

powierzchni terenu. Decyzja o warunkach zabudowy nie jest do tego potrzebna, wystarczy zaświadczenie  

z gminy o braku sprzeciwu. Opłata wynosi 90,16 zł. Pomosty o łącznej długości do 25 m są na zgłoszenie. 

Na zgłoszenie można przebudować rów na długości 10 m czyli zrobić przepust. Przepust nie jest 

urządzeniem wodnym, natomiast rów jest już urządzeniem wodnym i to jest przebudowa rowu przez 

wykonanie na które nie jest wymagane pozwolenie wodno-prawne, wystarczą same rysunki. Nowe 

inwestycje melioracyjne są na wniosek zainteresowanych mieszkańców.  

Radny Pan Marian Chmielewski zapytał, czy  powierzchnia 1000 m dotyczy jednej działki.  

Nadzór Wodny w Gołdapi Pani Małgorzata Twarowska odpowiedziała, że na jednej działce może być 

1000 m. Jeżeli będzie więcej potrzebne będzie pozwolenie wodno-prawne. Tak samo jest z przepustami.  

Na jednej działce może być 10m.  

Radny Pan Mirosław Zajączkowski zapytał, czy decyzja uprawomocnia się do miesiąca czasu. 

Nadzór Wodny w Gołdapi Pani Małgorzata Twarowska odpowiedziała, że to się nazywa milcząca zgoda. 

Przy składaniu wniosku o wydanie zaświadczenia uiszcza się opłatę w wysokości 17 zł. Na stronie Wód 

Polskich jest zawsze obwieszczenie. Po 30 dniach jest informacja o braku sprzeciwu i zgodnie z k.p.a. 

następuje milcząca zgoda. Po 32 dniach od dnia zgłoszenia można wykonywać prace i będzie to już legalne.  

Radny Pan Mirosław Zajączkowski powiedział, że wnioski przyjmowane na retencje kadencyjne 

wymagają prawomocnej decyzji. 

Nadzór Wodny w Gołdapi Pani Małgorzata Twarowska odpowiedziała, że można wystąpić o wydanie 

zaświadczenia i dołączyć  do kserokopii zgłoszenia. 

Radny Pan Mirosław Zajączkowski zapytał, czy na pozwolenie na większe stawy trzeba czekać do pół 

roku.  

Nadzór Wodny w Gołdapi Pani Małgorzata Twarowska odpowiedziała, że to zależy ile czasu projektant 

będzie robił operat wodno-prawny.   

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zapytała, co w sytuacji, gdy na istniejący staw bądź 

oczko wodne  nie ma ktoś  pozwolenia wodno-prawnego.  

Nadzór Wodny w Gołdapi Pani Małgorzata Twarowska odpowiedziała, że wg prawa budowlanego oczko 

wodne jest do 50 m i powinno mieć izolowane dno. Każda inna budowla to jest staw. Trzeba znaleźć 



projektanta i to zgłosić, by w przyszłości nie zaistniały problemy. Staw urządzeniem wodnym  

i na rozbudowę, przebudowę, budowę nowego potrzebne jest pozwolenie wodno-prawne. To co mamy 

możemy konserwować, utrzymać w takiej postaci jakiej mamy. Pozwolenie wodno-prawne trzeba składać  

tu w Gołdapi, gdyż złożone w Giżycku wydłuży się w czasie.  

Prezes PWiK Pan Jarosław Dzienis zapytał, czy jest potrzebna decyzja lokalizacyjna do pozwolenia 

wodno-prawnego. 

Nadzór Wodny w Gołdapi Pani Małgorzata Twarowska odpowiedziała, że tak.  

Prezes PWiK Pan Jarosław Dzienis zapytał, czy pomost może mieć 25 m długości. 

Nadzór Wodny w Gołdapi Pani Małgorzata Twarowska odpowiedziała, że łączna długość  25m  i do 3m 

szerokości.  

Prezes PWiK Pan Jarosław Dzienis zapytał, jaka jest opłata za metr pomostu. 

Nadzór Wodny w Gołdapi Pani Małgorzata Twarowska odpowiedziała, że 5 zł za metr rocznie. Jeżeli przy 

moście na stałe ktoś chce akwen na łódkę to zgłasza tylko ten akwen na okres w którym łódka jest 

przytrzymywana.  

Redaktor GOLDAP.INFO Pan Jacek Rakowski zapytał, czy pomost postawiony na wodach polskich przez 

osobę prywatną  jest jego prywatnym pomostem czy dostęp do tego pomostu powinien być nieograniczony.  

Nadzór Wodny w Gołdapi Pani Małgorzata Twarowska odpowiedziała, że możliwe jest swobodne przejście 

przez pomost.  

Prezes PWiK Pan Jarosław Dzienis powiedział, że przedsiębiorstwo zakończyło rok na plusie w kwocie 

62 000zł z czego działalność woda i ścieki na sporym minusie. Na zgłoszenia osób prywatnych  

i przedsiębiorstw wykonywane są odpłatnie przyłącza, czyszczenie kanalizacji. W ostatnim roku zakończono 

modernizację oczyszczalni ścieków. Modernizacja wg założeń projektu została wykonana w 100% w celu 

osiągniecia certyfikatu, by zrobić z osadu nawóz, który będzie można sprzedawać bądź rozdawać rolnikom. 

Okres ten może potrwać jeszcze z 2 lata. W zeszłym roku wybudowano część wodociągów w Główce  

i Grabowie. W Główce została zakończona inwestycja w grudniu. W Kowalkach zepsuł się agregat, więc 

został zakupiony nowy. Zrealizowano modernizację przepompowni w Rostku i we Wronkach. 

Przedsiębiorstwo administruje część uzdrowiskową tężni i pijalni wód, gdzie zostały całkowicie wymienione 

elementy drewniane na poręczach, ławeczki wokół tężni i tym samym podniosło to koszty utrzymania. 

Złożony został w tym roku wniosek do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich do Olsztyna  

na modernizację hydroforni w Pogorzeli, budowę wodociągu Piastowo-Pogorzel, Górne-Bronisze przy 

likwidacji hydroforni w Broniszach i na kanalizację w Okrasinie. Całość projektu opiewa na kwotę 

2 700 000,00 zł netto, z tego 1 780 000,00 zł prawdopodobnie zostanie dofinansowane. Są pozwolenia 

wodno-prawne na budowę tylko muszą się uprawomocnić. Modernizacja tak jak i oczyszczalnia będzie  

z środków własnych. Dwa lata temu rozpoczęto gospodarkę wodomierzową z wymianą na system radiowy – 

60% zostało wykonane w Gołdapi. W przeciągu następnego roku będzie kompleksowa zakończona wymiana 

w mieście i pod koniec będzie robiona część wiejska. Złożony został również w zeszłym roku wniosek  

do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na modernizację oczyszczalni ścieków w Babkach, gdyż 

zaczyna się tam pojawiać problem z jakością ścieków. Najprawdopodobniej PWiK jako spółka może  

nie otrzymać dofinansowania, natomiast jako zakład komunalny otrzymałby może 100 % dofinansowania. 

Biuro prawne ma sprawdzić czy jako spółka jest możliwość zakwalifikowania się. Wykonana została 

dokumentacja przy Okrasinie, Pogorzeli gdzie jest brak kanalizacji, natomiast mieszkańcy Pogorzela 

wyrażają sprzeciw pomimo wcześniej wyrażonej zgody. Dunajek czeka też na podłączenie do kanalizacji  

a Wronki – Marcinowo na razie nie są w zasięgu. Pojawia się taki czynnik jak służebność, która zaczyna  

się coraz częściej zdarzać i niektóre sprawy toczą się w sądach.  

Radny Pan Mirosław Zajączkowski  zapytał, jakiego rzędu są to roszczenia? 

Prezes PWiK Pan Jarosław Dzienis powiedział, że przykładowo na działce o długości 150 m i szerokości  

5 m bezumowne wejście jest to kwota rzędu 10 000 zł, za kanalizację 10 000 zł i jeszcze 15 000 zł 

służebność. Pierwsza służebność z założeniem sieci kanalizacyjnej PWiK wynosiła 47 000 zł. Wszystko 

odbywa się poprzez akt notarialny.  

Redaktor GOLDAP.INFO Pan Jacek Rakowski  zapytał, czy PWiK planuje zróżnicowanie cen dla odbiorców 

z miasta oraz dla odbiorców z aglomeracji wiejskich.  

Prezes PWiK Pan Jarosław Dzienis odpowiedział, że  z ujęcia wody w mieście jest zasilane 15 600 

mieszkańców czyli 75% gminy. Nie jest przewidywane różnicowanie cen. Osoby, które mają przydomowe 

oczyszczalnie nie chcą się podłączać do kanalizacji.  Ceny za wodę ustalone w 2018 są nie zmieniane. 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poprosiła Komendanta Straży Miejskiej Pana Pawła 

Werchowicza, by przedstawił sytuację na obszarach wiejskich.  

Komendant Straży Miejskiej Pan Paweł Werchowicz powiedział, że Straż Miejska prowadzi kontrole pod 

kątem wywozu śmieci. Zdarzają się przypadki chowania śmieci w szopkach bądź wyrzucanie śmieci  

do lasów, rowów. Są to sprawy interwencyjne albo w trakcie patroli. Na terenach wiejskich jest problem  

z biegającymi luzem psami i w ostatnim czasie kilka osób otrzymało z tego powodu mandaty. W związku  

z zaistnieniem obowiązku podłączania się do kanalizacji są prowadzone rozeznania czy jest położona 



kanalizacja na danym terenie. Właściciel posiadający własne szambo, jeżeli jest możliwość, musi podłączyć 

się do kanalizacji. Niepodłączenie skutkuje sankcją karną. Jest również zwracana uwaga na prawidłowe 

oznakowanie posesji. Ukierunkowane działania są głównie na ścieki ze względu na to, że gmina przy 

pomocy Straży Miejskiej musi wykonać wykaz.  

 

Do pkt 5 

Radna Pani Teresa Dzienis zapytała, czy w związku z zaoszczędzonymi środkami z utrzymania 

zimowego dróg będą wykoszone pobocza.  

Inspektor wydziału WIK Pan Krzysztof Kalinowski odpowiedział, że na pewno będzie koszenie przy 

drogach.  

Radny Pan Mirosław Zajączkowski zapytał się, jak wygląda sprawa mostu w Kośmidrach. 

Inspektor wydziału WIK Pan Krzysztof Kalinowski odpowiedział, że jest po przetargu i w internecie jest 

informacja o wyłonionym wykonawcy.  

Radny Pan Marian Chmielewski powiedział, że przez brak zimy w tym roku są większe dziury  

w drogach.  

 Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zapytała, czy docierają jakieś sygnały odnośnie dróg.  

Inspektor wydziału WIK Pan Krzysztof Kalinowski odpowiedział, że wczoraj była interwencja  

na Kośmidrach w sprawie nieprzejezdnej drogi.  W następnym tygodniu zacznie się ręczne zasypywane dziur 

w drogach.   

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poinformowała o objeździe dróg oraz zapytała, czy będą 

zatrudnione osoby na roboty interwencyjne. 

Inspektor wydziału WIK Pan Krzysztof Kalinowski odpowiedział, że tak. 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się z prośba o przygotowanie informacji, które 

sołectwa przeznaczyły środki z funduszu sołeckiego na budowę świetlicy. 

Prezes PGiK Pan Jarosław Dzienis podziękował za dobrą współpracę z Burmistrzem i Rada Miejską.  

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

         Protokołowała       Przewodnicząca Komisji 

     Katarzyna Krusznis              Janina Pietrewicz 


